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گفتوگو

ژوزه مورینیو با برتری در دربی 

شمال لندن تا حد زیادی از زیر 

فشار زیاد انتقادات بیرون آمد و 

حالا با خیالی راحت تر تیمش 

را در سه دیدار باقیمانده از لیگ هدایت خواهد کرد. هواداران اسپرز که فصل پیش 

تیم  شان با مائوریتسیو پوچتینو به فینال لیگ قهرمانان رسیده بود، حالا حتی از 

کسب سهمیه لیگ اروپا نیز مطمئن نیستند و با انتقاد از مدیریت باشگاه، مورینیو را 

گزینه مناسبی برای هدایت تیم خود نمی دانند. آنها یکشنبه شب در مصاف حساس 

در زمین آرسنال به سختی به برتری رسیدند و حالا امیدوارند حداقل فصل بعد را در 

لیگ اروپا سپری کنند. کسب سه امتیاز این دیدار را می توان حاصل اندیشه های 

دفاعی خوب آقای خاص دانست که بالاخره پس از مدت ها توانست در یک دیدار 

مهم ثمره ایده هایش را ببیند.

   خروجازبحران

مورینیو و تیمش درحالی ادامه لیگ را دنبال کردند که تا پیش از تعطیلات مسابقات 

به دلیل کرونا، وضعیت خوبی نداشتند و در 6بازی آخر خود در تمام رقابت ها بدون برد 

مانده بودند. شکست برابر نوریچ در جام حذفی و به دنبال آن ناکامی مقابل لایپزیگ 

در لیگ قهرمانان که منجربه کنار رفتن تاتنهام از این تورنمنت شد، تیم را در وضعیت 

بدی قرار داده بود. مسلما آنها یکی از تیم هایی بودند که این وقفه به کمک آنها آمد 

و باعث شد کمی در روند نزولی خود تغییر ایجاد کنند. مورینیو پس از شروع دوباره 

بازی ها تنها یک بار شاهد باخت تیمش )مقابل شفیلدیونایتد( بوده است و تساوی 

برابر یونایتد و غلبه بر اورتون و آرسنال باعث شده تیم از بحران خارج شود.

دیدار یکشنبه شب باز هم یک برد مورینیویی بود. تیم های او معمولا به ارائه بازی 

بسته و دفاعی مشهورند و کمتر مالکیت توپ را در اختیار دارند. درنهایت در کمین 

استفاده از یک فرصت می نشینند و در زمان مناسب کار را تمام می کنند؛ اتفاقی 

که برابر آرسنال هم رخ داد و ضربه سر توبی آلدرویرلد بلژیکی همان بزنگاهی بود که 

مورینیو انتظارش را می کشید. آرسنال درحالی که بازی را دراختیار داشت و 63درصد 

هم مالکیت توپ را داشت، درنهایت بازنده این دیدار خانگی شد. این همان نمایشی 

است که سال هاست از تیم های این مربی پرتغالی دیده ایم و به نظر می رسد بالاخره 

توانسته در تاتنهام هم به تدریج تاکتیک هایش را پیاده کند.

سه فصل پیش و پس از 21 سال سرانجام تاتنهام فصل را بالاتر از آرسنال به پایان 

برد، اما با عملکرد خوب پوچتینو در این تیم لندنی حالا دیگر هواداران تنها به بهتر 

شدن رتبه تیم خود نسبت به همشهری و رقیب قدیمی راضی نیستند و مورینیو 

به خوبی می داند که عدم کسب سهمیه رقابت های اروپایی می تواند به منزله ناکامی 

برای او و تیمش باشد. حتی سهمیه لیگ اروپا هم هنوز قطعی نیست، اما مورینیو 

امیدوار است تیمش بتواند این ماموریت را با موفقیت به پایان برساند: »شاید به عقیده 

برخی، قرارگرفتن بالاتر از آرسنال اتفاق بسیار خوبی باشد، اما هدف نهایی ما 

نیست و می خواهیم فصل را با کسب سهمیه به پایان برسانیم. شاید این نگاه کمی 

خودخواهانه باشد، اما اگر به نتایجی که از زمان حضورم در این تیم )اواسط نوامبر( 

کسب کرده ایم نگاه کنیم، می بینیم که حداقل مستحق قرارگرفتن در رتبه چهارم یا 

پنجم جدول هستیم. با این حال من نمی خواهم چنین نگاهی داشته باشم و مثل 

یک هوادار رفتار کنم. دوست داریم فصل بعد در لیگ اروپا باشیم. البته این تورنمنتی 

نیست که هدف اصلی ما باشد، اما وقتی نمی توانید به لیگ قهرمانان برسید، حضور 

در چنین مسابقاتی نیز می تواند اتفاق مثبتی برای تیم باشد. من دوبار با تیم هایم در 

این تورنمنت حضور داشتم و هر دوبار نیز فاتح آن شده ام. اینکه برای سومین بار در 

این رقابت ها حاضر باشم و سومین قهرمانی را نیز به دست بیاورم، چندان بد نیست.«

مورینیو در سال2003 با پورتو و همچنین در سال2017 با منچستریونایتد فاتح لیگ 

اروپا شده است و اگر کمی خوش شانس باشد، می تواند در فصل بعد نیز به همراه 

تاتنهام حضور در این تورنمنت را تجربه کند.

   مدافعانپراشتباه

برد در دربی یکشنبه حاصل کمتر اشتباه کردن مدافعان تاتنهام نسبت به حریف 

بود. شاید اگر آرسنال مدافعان بهتری در اختیار داشت، نتیجه به گونه ای دیگر 

رقم می خورد. آنها ابتدا پیش افتادند، اما درنهایت این تیم مهمان بود که سه امتیاز 

را کسب کرد؛ اتفاقی که در این سال ها بارها برای آرسنال رخ داده است و آنها در 

حساس ترین مقاطع فصل امتیازات را با اشتباهات عجیب مدافعان شان از دست 

داده اند. این میراثی است که حالا به دست میکل آرتتا رسیده و او هم هنوز نتوانسته 

راه حل مناسبی برای این مشکل پیدا کند. شاگردان او در اوایل بازی به گل رسیدند، 

اما خیلی زود روی اشتباه کولاسیناچ و داوید لوئیز بازی به تساوی کشیده شد. آرتتا 

درباره نمایش تیمش در این مسابقه می گوید: »اینکه با 10 بازیکن بخواهیم حمله 

کنیم کار سختی است. تلاش خود را کردیم و شانس های خوبی برای برتری در 

این دیدار داشتیم، اما از فضاها و فرصت ها به خوبی استفاده نکردیم و این شانس 

را دراختیار حریف قرار دادیم تا ضربه نهایی را وارد کند. مورینیو با شیوه ای مختص 

خود توانست بازی را ببرد. او واقعا در این کار مهارت دارد و بالاخره راهی پیدا می کند 

تا تیمش را به پیروزی برساند. متاسفانه ما این موقعیت را در اختیار آنها قرار دادیم تا 

بازی را ببرند و از این موضوع خیلی ناراحتم.«

سول کمپل، مدافع سابق تیم ملی انگلیس که سابقه بازی در هر دو تیم را دارد، با 

انتقاد از عملکرد ضعیف مدافعان آرسنال، آنها را مسبب اصلی این شکست خوانده 

و می گوید: »واقعا تاسف آور است. تیم شما با یک گل پیش افتاده و به جای اینکه 

با تمرکز بیشتر بازی کنید و باهوش تر از حریف باشید، یک موقعیت عالی را تقدیم 

حریف می کنید تا به شما گل بزند. تمرکز کلید اصلی موفقیت در فوتبال است. باید 

در تمام طول 90 دقیقه تمرکز داشته باشید، چراکه حریف می تواند از کوچک ترین 

بی مبالاتی شما استفاده کند و به گل برسد.«

این نتیجه برای آرسنال به معنای ضعیف تر شدن احتمال کسب سهمیه رقابت های 

اروپایی از لیگ است. البته آنها هنوز در جام حذفی حضور دارند و می توانند با قهرمانی 

در این رقابت ها راهی لیگ اروپا شوند، اما در نیمه نهایی باید به مصاف منچسترسیتی 

بروند که رقیب بسیار سختی برای آنها خواهد بود.

تاتنهام اما شرایط بهتری دارد و امیدوار است بتواند فاصله 3 امتیازی اش با ولورهمپتون 

رده ششم را جبران کند و با قرارگرفتن در رده های پنجم یا ششم راهی لیگ اروپا 

شود. شاگردان مورینیو در 3دیدار باقیمانده خود در لیگ به مصاف نیوکاسل، 

لسترسیتی و کریستال پالاس خواهند رفت که البته در این میان تنها در دیدار برابر 

لستر میزان هستند.

17 ساله است، اول راه با قدی که نشان می دهد آمده تا از عناوینی که 

چون مرد سال والیبال ایران در رده سنی خودش و بهترین پشت خط زن 

در سال 2018 دفاع کند. بردیا که در اصل اهل ارومیه است و در تیم 

والیبال خاتم اردکان پنجه می زد، راهی صربستان می شود تا با حضور در 

تیم »نیش« این کشور، سعادت داشتن عنوان کم سن ترین لژیونر آسیا 

را هم نصیب خودش کند. کاپیتان تیم ملی والیبال نوجوانان با وجود 

سن و سال کمش، پخته و آگاه از مسیری که طی کرده و طی می کند 

حرف می زند. محمد وکیلی که مربی او در تیم ملی نوجوانان بوده است 

از او به عنوان پدیده جدید والیبال و ستاره آینده تیم ملی بزرگسالان یاد 

می کند و »بردیا سعادت« هم مسیر رسیدن به این تعریف را برنامه ریزی 

کرده است. گرچه به گفته خودش رویاهایش سقفی ندارد. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با این لژیونر نوجوان والیبال را در ادامه می خوانید.

کمسنترینلژیونرآسیاشدی،دلیلرسیدنبهاینعنوانرا

چهمیدانی؟

 بزرگ ترین دلیلش حمایت خانواده ام و کمک مربیانم است، مربیانم 

خیلی برایم زحمت کشیدند که بتوانم به این جا برسم و واقعا در زندگی 

والیبالی ام مدیون همه آنها و دست بوسشان هستم.

 ازکدامتیمهاپیشنهادداشتیوچراصربستانراانتخابکردی؟

از لیگ های ایران، ایتالیا، صربستان و لهستان پیشنهاد داشتم و 

صربستان را برای پیشرفت بیشتر انتخاب کردم، درحقیقت جایی را 

انتخاب کردم که بیشتر به چشم بیایم و فرصت بازی کردن بیشتری 

پیدا کنم و دلیل اصلی انتخابم این بود که برای من سکوی پرتابی به 

سوی تیم ها و لیگ های معتبر اروپایی باشد.

 تمریناتتیمجدیدکیشروعمیشود؟کیراهیصربستان

میشوی؟

تا جایی که خبر دارم از اوایل مهرماه لیگ شروع می شود و من هم 

اوایل شهریورماه به صربستان می روم تا به تمرینات تیمی ملحق شوم.

 ازکیوکجاوالیبالراشروعکردی؟خودتعلاقهداشتییابا

استعدادیابیمدرسهاینرشتهرادنبالکردی؟

 والیبال را از شهر خودم ارومیه شروع کردم و از سال 89 یا 90 بود 

که به صورت مبتدی وارد این رشته شدم و چون پدرم و عموهایم همه 

والیبالی بودند من همیشه به این رشته علاقه داشتم و با تشویق آنها 

وارد مسیر قهرمانی شدم.

 درحالادامهتحصیلییاتمرکزتفقطرویوالیبالاست؟

درحال ادامه تحصیل هستم ولی بیشترین تمرکزم روی والیبال است 

و بیشتر وقتم را برای رشته مورد علاقه ام می گذارم.

 سطحلیگبرتروالیبالایرانازنگاهتوچگونهاست؟

سطح لیگ مان خوب است و بد نیست، ولی هنوز خیلی جای پیشرفت 

دارد که تبدیل به یکی از بهترین لیگ های دنیا شود؛ به طور معمول در 

لیگ ما فقط چند تیم حرف اول را می زنند و چند تیم هم اصلا زورشان 

به تیم های اول جدول نمی رسد که به نظرم رقابت نابرابری می شود و 

هنوز جا دارد تا لیگ ما بیشتر از این پیشرفت کند.

مربیانتیمملیبهخصوصمربیانایرانیراچطورمیبینی؟

چقدرمیتوانندبهوالیبالایرانکمککنند؟

می خواهم با این سوال شما از تمام مربیانی که برای پیشرفتم کمک 

کردند تشکر کنم، آقایان کارگر پیشه، انوری و حداد که والیبال پایه 

را تحت آموزش شان یاد گرفتم و آقای وکیلی و کادر فنی شان که در 

تیم ملی نوجوانان برای ما خیلی زحمت کشیدند و برای پیشرفت مان 

تلاش خیلی زیادی کردند، روزهایی می شد که 10 تا 11 ساعت تمرین 

می کردیم و وقت شان را برای ما می گذاشتند، از آقای عطایی ممنونم که 

با وجود سن کمم به من اعتماد کرد و به تیم ملی جوانان دعوتم کرد تا 

من هم سهمی در قهرمانی جهان در بحرین که برای اولین بار برای ایران 

اتفاق افتاد، داشته باشم و معتقدم ایران مربیان خیلی خوب و فنی ای 

دارد که می توانند به والیبال کمک قابل توجهی کنند.

بلاتکلیفیتیمهایملیبراینداشتنسرمربیچقدررویخودت

بهعنوانبازیکنتاثیردارد؟

به نظرم این تاثیری روی بازیکن ندارد، چون نظر شخصی من این است 

که من به عنوان بازیکن باید تمرین و بازی ام را انجام بدهم و در کارهای 

مدیریتی دخالت نکنم چون این طوری هم تمرکزم روی والیبال بهتر 

می شود و هم می توانم عملکرد بهتری داشته باشم.

کرونابرایتمحدودیتبودیافرصت؟

نه می شود گفت فرصت و نه محدودیت، البته محدودیتش بیشتر بود 

چون پارسال که لیگ تعطیل شد من تقریبا سه ماه در قرنطینه بودم و 

تازه تمرینات جدی ام را با رعایت پروتکل های بهداشتی شروع کرده ام، 

از نظر فرصت هم می شود گفت مدت ها بود که استراحت نداشتیم و 

فرصت خوبی برای ریکاوری و استراحت شد و امیدوارم بتوانیم روزی 

کرونا را هم شکست بدهیم تا ملت عزیزمان بتوانند نفس راحتی بکشند.

بهکدامپستعلاقهداری؟الگویایرانیوخارجیاتدروالیبال

کیست؟

به پست پشت خط زن که پست تخصصی خودم است علاقه زیادی 

دارم و با تمام احترامی که به بازیکن های ایرانی و خارجی دارم الگویی 

ندارم و از بازی و تجربیات شان استفاده می کنم ولی به معنای الگو 

نه، و دوست ندارم جای بازیکنی قرار بگیرم چون هر بازیکنی ویژگی 

منحصر به فرد خودش را دارد، مطمئنم جای بازیکنی را نمی شود پر 

کرد و دوست دارم به عنوان بردیا سعادت با ویژگی های منحصر به فرد 

خودم یک جایگاه جدید داشته باشم.

آیندهبردیاسعادتراچطوربایدمتصوربود؟

 تا جایی که بتوانم تلاش می کنم به هدف هایم برسم، در حقیقت 

سقفی را برای تلاش و آینده ام تعیین نکردم و سخت برای رسیدن به 

اهدافم تلاش می کنم.

بهلیگایرانبرمیگردییاهدفتکشورهایدیگریاست؟

هدف اولم کمک کردن به کشور خودم است ولی دوست دارم بیشتر 

تجربه لژیونر شدن را به دست بیاورم و بتوانم در تیم های اروپایی که 

حرف اول را در دنیا می زنند بازی کنم و از لحاظ فنی، شخصیتی 

و حرفه ای با تجربه تر شوم تا با اطمینان و عملکرد عالی به تیم ملی 

کشور خودم کمک کنم.

فدراسیونازجوانهایملیپوشحمایتمیکند؟

همه کادری که در فدراسیون کار می کنند جزء نخبه ها هستند و چندین 

سال است کارشان همین است و به خاطر دارم، موقعی که تیم ملی 

نوجوانان در محل فدراسیون تمرین می کرد  با وجود اینکه تمرینات 

تیم بزرگسالان هم همان روزها بود ولی از لحاظ امکانات، خوابگاه، اتاق 

وزنه و تغذیه مناسب فرقی نمی گذاشتند، واقعا از ما حمایت می کردند 

و قدردان همه شان هستم.

گفتوگوی»فرهیختگان«باکمسنترینلژیونروالیبالایرانوآسیا

سعادت: صربستان سکوی پرتاب به سوی تیم های بزرگ اروپاست
درلیگبرترایرانفقطچندتیممدعیهستند

سیامک خاجی
روزنامهنگار

نسیم شیرازی
روزنامهنگار

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

مصاحبهروز

بابک سرانی آذر
مترجم

 آگهی تغییرات شـــرکت تاسیســـاتی و خدمات لوله کشی گاز گرمایش 

برودت پارس شرکت ســـهامی خاص به شماره ثبت 211636 و شناسه 

ملی 10102530853 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 

مورخ 1397/11/25 تصمیمات ذیل اتخاذ شـــد: حق امضاء کلیه اوراق 

بهادار از قبیل چک، ســـفته، و اوراق تعهدآور و قراردادهای عقود اسلامی 

و اوراق عادی اداری با امضای رئیس هیات مدیره به تنهایی همراه با مهر 

شرکت معتبر می باشد. و به این ترتیب ماده مربوطه در اساسنامه تغییر و 

اصلاح گردید تعداد اعضای هیات مدیره مرکب از 4 نفر می باشد و به این 

ترتیب ماده مربوطه در اساسنامه تغییر و اصلاح گردید. 

سازمانثبتاسنادواملاککشور

ادارهثبتشرکتهاوموسساتغیرتجاریتهران)913382(

آگهی تغییرات شرکت توسعه علوم ژئوماتیک ره پویان با مسئولیت محدود به 
شماره ثبت 354816 و شناسه ملی 10104016810 به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/03/07 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: آقای 
 250000000 دریافت  با   0083695621 ملی  شماره  با  ایوزخانی  سهیل 
ریال از صندوق شرکت سهام خود را به 250000000ریال کاهش داد. آقای 
ماهیار سلطانی رفیعی با شماره ملی 0056208383 با دریافت 250000000 
ریال از صندوق شرکت سهام خود را به 250000000 ریال کاهش داد. در 
نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ 1000000000 ریال به مبلغ 500000000 
شرکا  لیست  گردید.  اصلاح  اساسنامه  در  مربوطه  ماده  و  یافت  کاهش  ریال 
پس از کاهش سرمایه به شرح ذیل می باشد: سهیل ایوزخانی به شماره ملی 
0083695621 مبلغ 250000000ریال سهم الشرکه - ماهیار سلطانی رفیعی 

به شماره ملی 0056208383 مبلغ 250000000ریال سهم الشرکه.
سازمانثبتاسنادواملاککشور

ادارهثبتشرکتهاوموسساتغیرتجاریتهران)91338۰(

 آگهی تغییرات شرکت تاسیساتی و خدمات لوله کشی گاز گرمایش برودت پارس 

شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 211636 و شناسه ملی 10102530853 

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده مورخ 1397/11/25 

تصمیمات ذیل اتخاذ شد: - آقای سعید راستان ک. م 3875618254 به سمت 

مدیرعامل وعضو هیات مدیره - آقای جعفـــر صابونیها ک. م0491366493 

به ســـمت رئیس هیات مدیره و عضو هیات مدیره - آقای مجتبی صابونیها ک. 

م0480218791 به سمت نایب رئیس هیات مدیره وعضو هیات مدیره - خانم پریا 

ضیائی تبریزی ک. م 0017568625 به سمت عضو هیات مدیره برای مدت دو 

سال انتخاب گردیدند. خانم مهسا محمددوست به کد ملی 5560053831 به 

سمت بازرس اصلی و خانم پگاه خزائی به شماره ملی 0017445027 به سمت 

بازرس علی البدل برای مدت یک سال انتخاب گردیدند. حق امضای کلیه اوراق 

بهادار از قبیل چک، سفته، و اوراق تعهدآور و قراردادهای عقود اسلامی و اوراق عادی 

اداری با امضای رئیس هیات مدیره به تنهایی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 

سازمانثبتاسنادواملاککشور

ادارهثبتشرکتهاوموسساتغیرتجاریتهران)913381(

آگهی تغییرات شرکت توسعه علوم ژئوماتیک ره پویان با مسئولیت محدود به 

شماره ثبت 354816 و شناسه ملی 10104016810 به استناد صورتجلسه 

مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/03/07 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 

سهیل ایوزخانی با شماره ملی 0083695621 با پرداخت 400000000 

ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خود را به 650000000 ریال افزایش 

داد. روح اله عنایتی با شماره ملی 1990032397 با پرداخت 100000000 

ریال به صندوق شرکت در زمره شرکا قرار گرفتند. سرمایه شرکت از مبلغ 

500000000 ریال به مبلغ 1000000000 ریال افزایش یافت در نتیجه 

ماده مربوط به اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید. لیست شرکا پس از 

افزایش سرمایه: آقای سهیل ایوزخانی به شماره ملی 0083695621 مبلغ 

650000000 ریال سهم الشرکه - آقای ماهیار سلطانی رفیعی به شماره ملی 

0056208383 مبلغ 250000000ریال سهم الشرکه - آقای روح اله عنایتی 

به شماره ملی 1990032397 مبلغ 100000000 ریال سهم الشرکه.

سازمانثبتاسنادواملاککشور

ادارهثبتشرکتهاوموسساتغیرتجاریتهران)913379(

لواندوفسکیدرگفتوگوبارویترز:آلمانولهستانبرایمفرقیندارند!

فوتبالجکچارلتونربطیبهفوتبالامروزندارد

ستاره گلزن و لهستانی تیم فوتبال باشگاه 

بایرن مونیخ آلمان بر تفاوت فوتبال سنتی 

و مدرن تاکید کرد و گفت باید تاسف خورد 

که از روح فوتبال چیزی باقی نمانده و 

فوتبال مدرن کاملا به یک صنعت تبدیل شده است. اظهارات لواندوفسکی در 

گفت وگو با رویترز را بخوانید.

بایرنمیتازدوبهثبتیکرکوردعجیبدرامتیازیکفصلمیرسد!

بله، همین طور است. ما فوق العاده بودیم و به پیروزی های باشکوه و بسیار ارزشمندی 

دست پیدا کردیم. این فصل می توانست به یکی از تاریخی ترین فصل های بایرن 

مونیخ تبدیل شود، اما متاسفانه با بحران کرونا همراه شد و بسیاری از اتفاقات زیبا 

را حذف کرد. درهرحال امیدواریم باعث شادی هواداران شده باشیم، 34 بازی و 

82 امتیاز این چیز کمی نیست و نمی شود به راحتی از کنارش گذشت. این قدرت 

یک تیم فوتبال را نشان می دهد و باید با صدای بلند بگویم که در این فصل هیچ 

رقیب جدی ای برای بایرن مونیخ در بوندسلیگا نداشتیم. 

پسازدرگذشتچارلتونایرلندی،پیغامیزیبادرتوئیترخودمنتشر

کردهبودی،نظرتدربارهفوتبالبدوناینبزرگانچیست؟

به نظر من فوتبال جک چارلتون ربطی به فوتبال امروز ندارد و متاسفانه از روح 

فوتبال چیزی باقی نمانده است. امروز شاهد یک فوتبال کاملا مدرن هستیم و واقعا 

این فوتبال یک صنعت تمام عیار است و احساسات دیگر کمتر در آن نقش دارند 

و حتی خوشحالی بعد از گل یک بازیکن را هم سفارش می دهند تا تبلیغی باشد 

برای یک سازمان یا یک برند معروف. برای او خیلی ناراحت شدم؛ یک پیشکسوت 

بزرگ فوتبال که همه دنیا او را می شناختند، اما پس از مرگ به یادش افتادند. 

آیادریافتپیشنهادازدورتموندصحتدارد؟

نه این بیشتر شبیه یک شوخی بود. من 31 سال دارم و اتفاق ایده آل برای من 

خداحافظی با پیراهن بایرن مونیخ است و همین طور هم خواهد شد. من خاطرات 

خوبی با دورتموند دارم و شخصیت این باشگاه برای من همیشه قابل احترام بوده 

است، اکنون خود را عضوی از خانواده بزرگ بایرن مونیخ می دانم و نمی خواهم 

از آن جدا شوم. 

تاچهحددوستداریپایانعمرورزشیخودرابهزادگاهتگرهبزنی؟

مـن انسـان بـدون مـرزی هسـتم، ملیـت برای مـن به معنـای آزاردهنده ایـن روزها 

هیچ اهمیتـی نـدارد، کشـور مـن مثـل کشـور خیلی از مـردم کره زمین اسـت، چه 

فرقـی می کنـد اهـل آلمـان باشـم یـا چندیـن و چنـد کیلومتـر آن طرف تـر اهـل 

لهسـتان. البته هرکسـی عاشـق کشـور و پرچم و تیم ملی فوتبال کشـورش اسـت 

و ایـن فـرق دارد بـا اینکه اصرار داشـته باشـی اهل جایی بـودن را مدام تکرار کنی. 

مـن در ورشـو لهسـتان به دنیـا آمـده ام و بـرای تیـم ملـی لهسـتان 112 بـار بـازی 

کـرده ام و بیشـتر از 60 گل به ثمـر رسـانده ام و از طرفـی در آلمـان زندگـی کرده ام؛ 

دو کشـوری کـه در جریـان دو جنـگ جهانی ممکن بود برای همیشـه نابود شـوند 

یـا بـرای همیشـه بـا هـم یکـی شـوند با یک اسـم جدیـد، بنابرایـن چه لزومـی دارد 

کـه نـام آنهـا برایم تفاوت داشـته باشـد؟ 

اوج گیری با آقای خاص
استفادهمناسبتاتنهامازوقفهلیگبرتر


